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PROTOKÓŁ NR 0012.4.2.2023 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu 14 lutego 2023r. 

 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 12.00 – 14:00. 
 
W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  
zgodnie  z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Zagospodarowanie stawów przy ulicy Wodzisławskiej. 

 
4. Dzikie wysypiska na terenie miasta.  

 
5. Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2023 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ubiegania się przez Miasto Jastrzębie-Zdrój o 
tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2029 roku,  
 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 
Kleszczele, 

6.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 17 stycznia 2023r. 
 
7. Zakończenie posiedzenia. 
 
 
Ad.1.  
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  
 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
Ad.2.  
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
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Ad.3. 
Zagospodarowanie stawów przy ulicy Wodzisławskiej. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Jest dziś z nami Państwowa Straż Pożarna ze względu na temat zrobienia punktu 
poboru wody przy stawach na ulicy Wodzisławskiej. 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji. 
Dwa stawy przy ulicy Wodzisławskiej należy rozmawiać o zagospodarowaniu 
stawów i terenów wokół. Z ekspertyzy dotyczącej zanieczyszczenia z roku 2016 
wynika, iż różne związki chemiczne  pochodzenia poprzemysłowego zalegają na 
dnie tego zbiornika. Zgłosiliśmy propozycję do Subregionu o oczyszczenie tego. 
Stawy będą musiały być oczyszczone za pomocą specjalnych do tego metod.  
Zlecamy taki program funkcjonalno-użytkowy na przygotowanie dokumentacji w 
jaki sposób, w jakim czasie ma to nastąpić.  
Aby pozyskać środki w ramach obecnej 7 latki Unijnej należy odpowiednio 
sformułować wniosek, aby miał jak największe szanse otrzymania na to zadanie 
znacznej kwoty. Miasto bez dofinansowania raczej tego procesu nie przeprowadzi 
gdyż są to środki rzędu około 20 mln złotych. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Jeden staw ma mieć charakter rekreacyjny, a drugi tzw. w strefie ciszy, 
dostosowanej do wędkarstwa. Natomiast przy pracach brzegowych należałoby 
uwzględnić możliwość utworzenia również punktu poboru wody.  
 
Jarosław Potępa 
Sytuację na zbiornikach znam bardzo dobrze, w roku 2015 jako instruktor na 
obozie żeglarskim z harcerzami wodniakami, podjąłem próbę przeprowadzenia 
tego na tych zbiornikach. Po otrzymaniu wyników badań okazało się że skład 
wody zagraża nie tylko zdrowiu ale również i życiu. Tam jest cała tablica 
Mendelejewa, jest to woda, która płynęła z płuczki i tam się osadziła. Możliwości 
oczyszczenia tego są różne ale i kosztowne. Dlatego wydaje się, że pomysł na 
uporządkowanie tego jest dobry, bez możliwości korzystania ze sportów 
wodnych.  
 
*** 
Jesteśmy świadomi tego, że jest tam tablica Mendelejewa, cieku wodnego tam 
nie ma, a woda, która dochodzi to deszczówka i źródła które wybijają na 
pierwszym stawie. Wody nie ubywa, są delikatne wahania. Czystość wody 
pozwala na to, aby przetrzymywać ryby na okres wyłowienia ich. W przyszłości 
zależy nam na tym, aby jeśli ten drugi staw byłby do wędkowania to aby nie było 
ścieżek rowerowych zaraz za plecami, chociażby 10 metrów z tyłu, gdyż jest to 
duży problem ze względu na wędki i rowery.  Nam by zależało na oczyszczeniu 
tego zbiornika, żeby miasto się rozwijało, żeby współpraca z Urzędem Miasta 
dobrze się rozwijała. Ponadto gdyby była możliwość zrobienia sobie tam jakiegoś 
zaplecza, gdyż cały sprzęt trzymamy w prywatnych domach, ławki, stoły, byłoby 
dobrze gdybyśmy otrzymali na to zezwolenie, gdyż dotąd dzierżawę mamy na 
okres trzech lat, nigdy nie dostaliśmy dłuższej dzierżawy.  
 
Piotr Markiewicz – dowódca JRG KM PSP Jastrzębie-Zdrój 
Jeżeli chodzi o kwestię wykorzystania tego zbiornika do celów ochrony 
przeciwpożarowej to chodzi o wykonanie jednego stanowiska punktu poboru 
wody, tego typu zbiorników mamy w naszej okolicy mało. Zbiornik jest w dobrym 
miejscu.  
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Tadeusz Markiewicz 
W Jastrzębiu brakuje takich punktów, jest taki punkt na rzece, jednak ona 
meandruje lub stan wody bywa niski, co powoduje dodatkowe problemy z 
otrzymaniem wody na potrzeby przeciwpożarowe.  
 
Jarosław Potępa 
Czy te działania nie spowodują pobudzenia, zmącenia tego zamulonego dna? 
Jaka jest wielkość lustra? 
 
*** 
Głębokość zbiorników od 1,10m – 3m, drugi staw jest trochę głębszy od 1,30m -
4m. Powierzchnia stawów około 4 ha lustra wody. Nie wiem czy ryby karpiowate 
wpłyną na stan dna.  
 
Andrzej Matusiak 
Ile kosztuje takie stanowisko do przygotowania dla Straży Pożarnej. 
 
Piotr Markiewicz 
Nie robiliśmy wyceny. 
 
Andrzej Matusiak 
Ile państwo płacicie za tą dzierżawę? Jesteście państwo zainteresowani aby ta 
dzierżawa trwała dużej tak? 
 
*** 
Niewielkie pieniądze płacimy za dzierżawę, bardzo by nam zależało aby ten 
termin wynajmu był dłuższy. 
 
Andrzej Matusiak 
Złożymy w tej sprawie wniosek. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Ważnym elementem jest aby w dalszym etapie modernizacji stawów uwzględnić 
udział Koła wędkarskiego, którzy na dzień dzisiejszy sami gospodarują.  
 
*** 
Większość naszych wędkarzy to są osoby w wieku podeszłym, które bardzo 
cieszą się że mogą tam spędzać czas. Od paru lat mamy tam bobry, które kopią 
dziury, jamy, zachodzi obawa, że może nastąpić zawalenie terenu, należałoby 
wzmocnić ten brzeg, należałoby też zastanowić się nad kwestią niektórych drzew 
na grobli.  
 
Urszula Sobik 
Czy my wiemy jaka jest grubość tych osadów do 96 roku i po 96 roku, 
prawdopodobnie osady po górnicze to już będą twarde, a jest tam miękko. 
 
Jarosław Piechaczek  
Badanie które jest nie rozdzielało tego, to nowe badanie być może wskaże 
sposób oczyszczenia. To trzeba zutylizować zgodnie z konkretnymi przepisami, 
jest to bardzo kosztowne, nie wiemy, jaki będzie koszt szczepionki. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Czy przy dalszej modernizacji tych stawów jest możliwy do zrobienia ten punkt 
poboru wody dla Straży Pożarnej? 
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Robert Cichowicz 
Możemy zwrócić uwagę do Ochrony Środowiska aby zlecono Wodom Polskim 
kontrolę tych bobrów, teren jest pod zarządem Skarbu Państwa. Ten drugi staw 
będzie zachowany do działalności wędkarskiej, ten pierwszy jak się uda 
oczyszczenie i udostępnienia mieszkańcom do celów rekreacyjnych bo to też jest 
ważny aspekt dla dużej ilości mieszkańców.  
 
Jarosław Piechaczek 
Ciągi pieszo-rowerowe są przy stawie wschodnim, przy stawie zachodnim nie ma 
przewidzianych ciągów rowerowych tylko piesze, dojazd jest przewidziane 
utwardzenie kamieniem, samego punktu poboru czerpania wody nie mamy 
zaplanowanego.  
 
Robert Cichowicz 
Tak samo jak utwardzenie całej tej drogi, aby wóz bojowy mógł dojechać. 
 
Jarosław Piechaczek  
Otrzymaliśmy z CPK wyznaczony korytarze tej szybkiej linii Ostrawa- Katowice 
będącej ciągiem, częścią „siódmej szprychy” linii CPK. Tam projektanci wskazują 
w dokumentach koncepcyjnych iż nasyp dawnego torowiska będzie szerszy, co 
oznacza, że on wchodzi w kolizję z naszym projektem, który powstał u nas, o 
czym powiadomiliśmy projektantów CPK. Daliśmy kontakt do naszego 
projektanta, aby obydwie firmy uzgodniły sobie, w jaki sposób będzie to 
realizowane, ze względu na fakt iż projektowana kolej będzie w trybie 
Specustawy.  
 
Jarosław Potępa 
Wcześniej była tam planowana droga? 
 
Jarosław Piechaczek 
Układ drogowy nie będzie tam robiony, ta droga miała być od południowej strony 
tego nasypu.   
 
Andrzej Matusiak 
Czy są jakieś przeciwwskazania aby dzierżawa była dłuższa niż 3 lata.  
 
Robert Cichowicz 
Przedsięwzięcia inwestycyjne związane z zagospodarowaniem tych stawów,                 
to jest przesłanką do tego okresu 3 letniego. Od wielu lat są chęci oczyszczenia 
tych stawów i udostępnienia. Temat ten wraca. 
 
Szymon Klimczak 
Zakłada, że wola współpracy pomiędzy miastem, dzierżawcą jest duża. Treść 
umowy dzierżawy można aneksować, w sytuacji, gdy miasto rozpocznie 
rewitalizację.  Umowa jest dla ludzi, a nie ludzie dla umowy.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Nie było nigdy skarg, na to że wędkarze ingerują, tam każdy może przyjść                      
i korzystać. Forma współpracy i zachowanie dzierżawcy nie budzi zastrzeżeń.  
 
Andrzej Matusiak 
Do kiedy państwo macie dzierżawę? 
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*** 
Do września 2024r. 
 
Urszula Sobik 
Można by zaproponować nawet dwie umowy, dzierżawa 3 letnia  i dzierżawa 
wieloletnią na terenach, które nie przewidują drogi, punktu poboru wody,                      
w części nienaruszonej bo państwu zależy na tym, żeby można było postawić 
tam obiekt nie na fundamencie stałym, w którym można by przechowywać 
sprzęt.  
 
Andrzej Matusiak 
Mam propozycję, abyście państwo napisali takie pismo pod koniec roku do 
Przewodniczącego Rady Miasta, aby ta dzierżawa mogła być na 10 lat. 
 
*** 
Ja myślę, że do 2024 roku wiele się wyjaśni jeśli chodzi o te badania wody i inne 
rzeczy, jeśli będzie taka możliwość to wystąpimy, lecz jeśli będzie jakaś decyzja 
o inwestycjach tam, to będziemy sceptyczni bo nie chcemy być w koszta liczeni 
jeśli chodzi o czyszczenie tam, na pewno będziemy nadal się starać. 
 
Robert Cichowicz 
Prosiłbym o zasygnalizowanie w formie pisemnej tego zapotrzebowania gdyż                 
w formalnej formie zapotrzebowanie od czterech lat do nas  
 
*** 
Gdzie byśmy mogli się zwrócić o pomoc w sprawie zasypywania dziur po tych 
bobrach.  
 
Robert Cichowicz 
Sprawę zlecę Wydziałowi Ochrony Środowiska.  
 
Jarosław Potępa 
To są żywe zwierzęta, które tam przyszły prawdopodobnie z Odry, nie można ich 
zasypać kamieniami czy zalać betonem. Ktoś musi wydać opinię jak te zwierzęta 
stamtąd usunąć. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Bobry tam nie żyją cały czas, ma miejsca żerowania, na odległość 5 km 
wykopują dziury, w tamtym miejscu przekopują groblę, wypuszczając wodę. 
Byłoby wielką stratą, gdyby takie koło jak Koło 81 Moszczenica nie działało na 
terenie Jastrzębia, chyba nie ma innego Koła, które szkoli młodzież. Biorąc pod 
uwagę fakt, iż miasto idzie w kierunku turystyki i rekreacji, to taka działalność 
jest jak najbardziej pożądana.  
 
Ad.4. 
Dzikie wysypiska na terenie miasta.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Mieszkańcy przekazali informację oraz zdjęcia okolicy Wodociągów i lasu Kyndra, 
na którym znajdują się worki z odpadami porzucone na tym terenie.  
 
Szymon Klimczak 
Po stopnieniu śniegów, w Zdroju, w lesie w terenie lasu między TBS-em i Sądem 
ukazały się w lesie porzucone opony. 
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Urszula Sobik 
Należy zadzwonić do Straży Miejskiej i takie dzikie wysypiska są usuwane.  
Są miejsca, w których sukcesywnie są tworzone dzikie wysypiska i są kilka razy 
w roku usuwane. Czy nie warto byłoby stworzyć foto pułapki aby te osoby złapać.  
 
Grzegorz Osóbka 
Wystarczy zadzwonić do nas i podejmujemy interwencję w tej sprawie. W 
ubiegłym roku naszych działań związanych z dużymi wysypiskami i dużym 
zaśmieceniem było 17. Miasto funkcjonuje w mojej ocenie bardzo dobrze 
wypracowaną metodologią usuwania dzikich wysypisk, my fotografujemy te 
tereny, przekazujemy do JZK, które ma środki na cel usuwania.  
Foto pułapki nie do końca się sprawdza, ona ma zasięg około 15 metrów, więc 
blisko zawieszona i zostaje zauważona, ja jestem zwolennikiem rozbudowy 
monitoringu miejskiego. Również sprzątamy miejsca po dzikich koczowiska 
bezdomnych.  
 
Szymon Klimczak 
Ten teren w Zdroju to jest własność nasza, miasta, nie omieszkam dziś 
skorzystać z tej ścieżki i zgłoszę to.  
 
Grzegorz Osóbka 
Coraz częściej administratorzy budynków, Spółdzielnie mieszkaniowej monitorują 
te tereny i nam zgłaszają.  
 
Jarosław Potępa 
Największy problem to są rejony ogródków działkowych, słyszę rozmowy 
działkowców:, „dlaczego znowu nie ma kubłów” w tym roku były tylko raz. Jak 
myślicie państwo gdzie te śmieci lądują? 40% weźmie to na osiedle do siebie,                 
a reszta teraz w tej chwili wyrzuca nawet za mój płot. Prosiłem aby zwrócić 
uwagę Prezesowi z Astra aby od ulicy Olszowej nie było to wysypisko. Dzisiaj tam 
znowu jest 10 foliowych worków, niektórzy uważają, że jeśli coś jest rośliną, to 
nie jest odpadem, wycięta tuja i rośliny to także są odpady.  
 
Ad.5. 
Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2023 rok, 

 
Projekt uchwały uzasadnił Skarbnik Miasta – Dariusz Holesz. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5 , przeciw– 0 , wstrzymujących się–0.  
 

 Projekt uchwały w sprawie ubiegania się przez Miasto Jastrzębie-Zdrój o 
tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2029 roku 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Ewa Gutowska – Naczelnik 
Wydziału Kultury i Sportu. 
 
Jarosław Potępa 
Kiedy pierwszy raz o tym usłyszałem, byłem sceptyczny jeśli chodzi o ten 
pomysł, na Radzie Pożytku Publicznego wstrzymałem się ponieważ byłem 



7 
 

sceptyczny, aktualnie dużo czytam na ten temat na stronach m.in. Ministerstwa 
Kultury,  jest to forma konkursu, teraz widzę, że jest szansa, jeśli nawet nie 
znajdziemy się na ten top liście, to wiele rzeczy nam zostanie. Nie znam wyników 
ale w każdej niemal organizacji społecznej kogoś znam, i raczej nie ma tam 
grupy, która  nie poparła by tego pomysłu. Jestem przekonany, że to się nam 
jako miastu opłaca.  
 
Ewa Gutowska 
Od 2019 roku myśmy przeprowadzali badania, wiele tematów podejmowaliśmy i 
wypracowaliśmy, gdzie wskazaliśmy w tym programie, że miasto powinno sięgać 
po programy, winno reprezentować się na mapie kraju i świata, winniśmy sięgać 
po środki zewnętrzne. Pojawienie się tego konkursu to jest dla nas alternatywa, 
że to, co mamy, chcemy wykorzystać.  
 
Andrzej Matusiak 
Czy przewiduje się dodatkowe zatrudnienie osób z tym związane? 
 
Robert Cichowicz 
Firma zewnętrzna będzie przygotowywała wniosek na jesień.  
 
Ewa Gutowska 
Wydział Kultury, Inwestycji, Promocji, wszystkie instytucje kultury a także 
Ośrodek Pomocy Społecznej.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 4 , przeciw– 0 , wstrzymujących się–1.  
 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Kleszczele 

Projekt uchwały uzasadnił Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 3 , przeciw– 1 , wstrzymujących się–1.  

Ad.6.   
Wolne głosy i wnioski 
 
Komisja sformułowała wniosek następującej treści: 

 
 

1. W planach rewitalizacji stawów przy ulicy Wodzisławskiej uwzględnić 
możliwość utworzenia punktu poboru wody na potrzeby przeciwpożarowe.  
 
 

2. W planach rewitalizacji stawów przy ulicy  Wodzisławskiej uwzględnić 
potrzeby i wnioski Koła PZW nr 81 Zdrój-Jastrzębie oraz na bieżąco 
informować Zarząd Koła o podjętych działaniach.  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 4 , przeciw– 0 , wstrzymujących się–1.  
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Ad. 6.  
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 17 stycznia 2023r. 
 
Przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.7.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Markiewicz podziękował wszystkim za przybycie 
po czym zakończył posiedzenie. 
 

Protokołowała  
Agnieszka Bąk                   

 
Przewodniczący Komisji 

Bezpieczeństwa Publicznego 
 i Samorządu Terytorialnego  

 
Tadeusz Markiewicz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

*** Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej                 
z dnia 6 września 2001 r.  (t. j. Dz. U. z 2022 r., poz. 902). Zakres wyłączenia jawności: imię i nazwisko osoby wymienionej                     
w protokole, wyłączenia jawności dokonano  w interesie osoby wymienionej;  
Organ lub osoba dokonująca wyłączenia: Agnieszka Bąk 

 


